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Útravaló a bölcsődéből az óvodábaÚtravaló a bölcsődéből az óvodába
2023. június 21-én, délután Omelkáné Csernai And-
rea, a Napraforgó Óvoda és Cseperedő Bölcsőde in-
tézményvezetője nagyon átfogó tájékoztatót tartott 
a leendő óvodás gyerekek szüleinek. A tájékoztatás 
a bölcsőde-óvoda átmenetről szólt. Intézményveze-
tő Asszony 30 éves szakmai gyakorlattal rendelkezik 
az óvodapedagógia terén, ennél fogva nagyon jól 
tudja, hogy milyen nehéz is egy kisgyermeknek be-
illeszkednie egy intézménybe. A Cseperedő Bölcső-
déből érkező gyerekeknek az intézményes keretek 

már nem jelentenek újat, de a személyi változás, 
az új napirend és az új szokásrend még gondot 
szokott okozni. Andika minden aggódó szülőt 
megnyugtatott, hogy ez az átmenet csak igen rövid 
ideig szokott tartani, és a csöppségek az oviban 
is ugyanolyan jól és biztonságban fogják érezni 
magukat, mint a bölcsiben.
Boldog ovis éveket minden Gyereknek!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

TÁJÉKOZTATÁS BANKI ÜGYINTÉZŐNEK ÁLCÁZOTT ADATHALÁSZ TELEFONHÍVÁSOK KAPCSÁN
A Nemzetbiztonsági Szakszolgálat Nemzeti Kibervédelmi 
Intézet (NBSZ NKI) tájékoztatást ad ki a banki ügyintézők-
nek álcázott adathalász telefonhívások (vishing) kapcsán. 
Amennyiben Ön egy olyan telefonhívást kap, amelyben a 
telefonáló „ügyintéző” arra hivatkozik, hogy a számlavezető 
bank egy gyanús tranzakciót észlelt, ezért az ügyfél számlá-
ján biztonsági intézkedéseket kell tenni, amihez Önnek állí-
tólag meg kellene adnia internetbankos jelszavát, bankkár-
tyájának adatait vagy egy alkalmazást kellene telepítenie, 
az NBSZ NKI az alábbiakat javasolja:
Ilyen gyanús megkeresés esetén javasoljuk, hogy szakítsa 
meg a telefonhívást, majd hívja fel bankjának megbízható 
ügyfélszolgálati telefonszámát a hívás valódiságának elle-
nőrzéséhez!
A telefonszámról például a pénzintézet hivatalos webolda-
láról tájékozódhat, amit célszerű előre lementenie a telefo-
nos kontaktjai közé.
Egyből gyanút foghat, ha a telefonáló a hívás során szám-
lavezető bankjának megnevezését kéri vagy nem is az Ön 
bankjától keresi. Más pénzintézet nem tud felvilágosítást 
adni az Ön tranzakcióiról, illetve nem tudja átkapcsolnia te-
lefonhívást az Ön bankjához.
SOHA NE adja meg a bankkártyája adatait, internetbanki jel-
szavát, azonosítóját vagy egyszer használatos SMS-ben kapott 
kódját! A bank ezeket az információkat sosem kéri el.
SOHA NE telepítsen kérésre alkalmazást telefonjára vagy 
más digitális eszközeire! A csalók a legtöbb esetben az 
AnyDesk vagy TeamViewer nevű szoftverek telepítésére 
próbálják rávenni az áldozatokat. Ezek a programok távo-

li hozzáférést biztosíthatnak az Ön eszközéhez, a csaló így 
láthatja, amint belép az internetbanki felületére. Léteznek 
banki alkalmazások, azonban a pénzintézetek sosem kérik 
azt, hogy bármilyen alkalmazást telepítsen.
SOHA NE utaljon pénzt telefonon érkező kérésre! Egy bank 
sosem kér ilyet.
Amennyiben csalás áldozatává válik, minél hamarabb for-
duljon számlavezető bankjához segítségért!
Fontos tudnia, hogy a jogszabályok szerint a bank köteles 
kivizsgálnia az esetet, azonban nem garantált, hogy sikerrel 
is jár, emellett a bizonyíthatóan az ügyfél által jóváhagyott, 
illetve az ő súlyos gondatlansága vagy csalárd magatartása 
miatti tranzakciók esetében a bank akár mentesülhet is a 
kártérítéstől.
A pénz visszaszerzésének esélyét jócskán növeli, ha az ügy-
fél az eset számlavezető bank részére történő bejelentését 
követően azonnal rendőrségi feljelentést is tesz.
A digitális pénzügyi bűnözők ma elsősorban a fogyasztók 
érzelmi manipulálásával, illetve megtévesztésével támad-
nak. A Magyar Nemzeti Bank részvételével a KiberPajzs 
kezdeményezésben együtt dolgozó hatóságok (pl. NBSZ-
NKI) és piaci szereplők aktívan dolgoznak a kibercsalások 
visszaszorítása, illetve az ügyfelek pénzügyi tudatosságának 
erősítése érdekében. Ennek keretében jelenleg is kommu-
nikációs kampány zajlik, amely a banki ügyfelek segítségére 
lehet abban, hogy felismerjék a visszaéléseket, és ne válja-
nak áldozattá.
További információért látogassa meg a KiberPajzs 
weboldalát: https://kiberpajzs.hu/
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Polgármesteri gondolatok
Szeptember, az ősz első 
hónapja, a tanévkezdés, az 
őszi ünnepkör megkezdé-
sének ideje. A pedagógu-
soknak, gyerekeknek véget 
ért a nyári szünet, remél-
jük, mindenkinek volt alkal-
ma pihenni, regenerálódni. 
Július és augusztus hóna-
pokban a Képviselő-testü-
let sem szokott ülésezni, 
azonban most két alkalom-
mal is szükség volt arra, 

hogy rendkívüli ülés keretében tárgyaljunk, és dön-
téseket hozzunk. Köszönöm Képviselő társaimnak, 
hogy mindkét rendkívüli ülésen részt vettek! A pol-
gármesteri hivatalban sem állt meg az élet, hiszen a 
mindennapi munka mellett pályázat előkészítése és 
beadása zajlott, egy megüresedő álláshely pályázta-
tása és ezzel egyidejűleg a feladatkörök újragondolá-
sa. A védőnői szolgálat átadás- átvétele nagy munkát 
jelentett a kollégák számára. Volt bőven megoldásra 
váró feladat a gyermekjóléti szolgálat és a házi se-
gítségnyújtás terén is. Kiosztásra került a gyermek-

védelmi támogatás és az egyszeri 10 ezer forintos 
önkormányzati támogatás is a 18 év alatti gyermeke-
ket nevelő családok részére. A művelődési házban, 
miközben lezajlott a kézműves gyerektábor, már a 
szüreti felvonulás, és a többi őszi program (Idősek 
napja, búcsú, Tökjó nap) szerveződik.

Minden dolgozónknak köszönöm a munkáját, azt, 
hogy a szabadságok idején sem állt meg az élet, hi-
szen helyettesítéssel mindent megoldottunk!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester
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A Magyar Honvédség idén hetedik alkalommal ren-
dezte meg a nyári szünetben a fiataloknak szóló 
Honvédelmi táborait. Ennek egyik helyszíne a tábor-
ban lévő egykori Petőfi laktanya (mai nevén: Magyar 
Honvédség Anyagellátó Raktárbázis) volt.
A táborok népszerűségére misem jellemzőbb, mint-
hogy a meghirdetett helyek pillanatok alatt teltek be. 
Volt olyan tábor, amire a jelntkezés elindításától szá-
mított egy órán belül betelt az összes hely.
A táborok tematikus jellege idén bővült az informati-
kai és angol nyelvű harcos táborral.
16 féle tematikából válogathattak az érdeklődő fiata-
lok az ország mintegy 40 különböző helyszínén.
Idén a táborok kétharmadát a Területvédelmi Ezre-
dek szervezték.
Összesen 14 katonai szervezet vett részt a táboroz-
tatásban.
Kiss Zoltán alezredes, az MH Anyagellátó Raktárbázis 
parancsnoka, ünnepi beszédében külön kiemelte, hogy 
„A honvédelmi táborok célja a szórakoztató nevelés, jól 
szervezett és rendezett körülmények között. A honvé-
delmi táborokban nem katonákat nevelünk!!!! A leg-
fontosabb célkitűzés a fiatalok hazaszeretetre nevelé-
se, a katonák munkájának megismertetése.”

A szűk egy hét alatt a gyerekek sokszínű programo-
kon keresztül nyerhettek betekintést nemcsak az 
általuk választott témakörökbe, hanem azon terüle-
tekbe is, melyekkel olyan képességeket és ismerete-
ket sajátíthattak el, amiket a mindennapi életük so-
rán is hasznosítani tudnak.
A táborlakók megtanulhatták az álcázás technikáját, 
megismerkedhettek a tereptannal, életmentéssel, 
tanulhattak közelharcot és túlélési technikákat is. 
Olyan értékes tudást szerezhettek, amit később az 
élet bármely területén hasznosítani tudnak.
A táborok programjában több közös napirendi pont 
is szerepelt, pl. ébresztő, reggeli torna, tisztálkodás, 
körletrend kialakítás, sorakozó, jelentések, alakzat-
ban történő mozgás, stb.
A táborozók számára olyan hasznos, de a mindennapi 
gyakorlattól eltérő, szokatlan, újszerű feladatokat 

tartalmazó programot biztosítottak a honvédség 
szakemberei, amelyek erősítik a csoporton belü-
li összetartozást, az egymásra figyelést, az „együtt 
gondolkodást”.
A résztvevők számára életük egyik legnagyobb ka-
landja, megismerhetik önmaguk határait, képessé-
geit, mindeközben játszva tanulhatnak.
A honvédelmi táborok program segít megismerni a 
fiatalok számára a fegyelem, a csapatban való gon-
dolkozás és a bajtársiasság fogalmakat.
A táborok nem pusztán a csapat fogalmát ismertetik 
meg a gyermekekkel, hanem lehetőséget is biztosíta-
nak, hogy azokon keresztül új barátokra tegyenek szert.
Kiváló lehetőség volt ez a pár nap arra, hogy az ér-
deklődő fiatalok kicsit közelebb kerüljenek a Magyar 
Honvédséghez.
Fontos, hogy a diákok ne csak tévéfilmekből alkossa-
nak képet a katonai szakmáról, hanem testközelből 
ismerjék meg a Magyar Honvédség nagy családját.
Az eseményen Táborfalva Nagyközség Önkormány-
zatát Nagy Andrásné polgármester és Birinyi András 
alpolgármester képviselték.
Polgármester Asszony ünnepi beszédében elmond-
ta, hogy Táborfalva polgármestereként büszke rá, 
hogy a honvédelmi táborok hálózatának egyik fon-
tos települése községünk. Az itt táborozó fiatalok 
megismerkedhettek a településsel és jó hírét vihe-
tik Táborfalvának.

FEKETE GYULA
Fotók: Fekete Gyula

Honvédelmi tábor

A Táborfalvi Hagyományőrző Íjász Egyesület 
2023. augusztus 15-én íjász bemutatót tartott a 
honvédelmi táborban résztvevő táborozóknak.

Fotó: Nagy Bence
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Anyakönyvi hírek
Újszülöttek:
2023 március
(Az előző anyakönyvi hírekből kimaradt két gyermek, ami-
ért a szülők elnézését kérjük!)

Novák Máté Nimród
Szülők: Sándor Cintia Mária és Novák László József
Ordasi Krisztián
Szülők: Szabó Nóra és Ordasi Gábor
2023 április
Kiss József Nikolász
Szülők: Farkas Marianna és Kiss József
2023 május
Nagy Abigél
Szülők: Imre Karolina és Nagy Elemér
Proksa Ferenc Marcell
Szülők: Székely Margit és Proksa Ferenc
2023 július
Hostyinszki Hanna
Szülők: Belkovics Zsuzsanna és Hostyinszki Tamás
Varga Idalia Elena
Szülő: Varga Stefánia
Vásáreczki  Blanka
Szülő: Vásáreczki Krisztina

Oláh Szofia Alexandra
Szülők: Lakatos Ramóna és Oláh Erik
A gyermekeknek és szüleiknek jó egészséget kívánunk!
Házasságot kötöttek:
2023. április:
Iványi Sándor József és Berényi Brigitta Judit 2023. 04. 21.
2023. május:
Juhász Barna és Greksa Lilla 2023. 05. 23.
2023. július:
Varga Viktor és Huszárik Erika Mariann 2023.07.08.
Czupper Endre és Mátyás Tünde 2023. 07. 14.
Karádi Máté és Fapál Emese 2023. 07. 26.
Sólya Gábor és Sándor Regina 2023. 07. 29.

Sok boldogságot kívánunk!
Elhunyt személyek    élt:
Farkas Jánosné Sós Mária  89 évet
Ferkó Lajos Barnabás   80 évet
Rubos Pál   65 évet
Vikor Imre László 68 évet
Pászti Antal Jánosné  93 évet
Szabadkai István   81 évet
Papp László    63 évet

Osztozunk a családok gyászában!

Nyári örömíjász verseny

Fotók: Nagy Bence
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Szeretettel gratulálunk azoknak a fiataloknak, akik 
ebben az évben vehették át diplomájukat! Mindegyi-
kük kötődik Táborfalvához. Példaértékű, ahogy kis-
gyermekkoruktól kezdve tanultak, igyekeztek minél 
több tudást elsajátítani ahhoz, hogy elérjék céljai-
kat! A Mozaik Szerkesztőbizottsága nevében további 
sikereket kívánunk!
Két kérdésre kértünk választ mindegyiküktől:
Hol és milyen diplomát szereztél?
Milyen további terveid vannak?
FAPÁL EMESE

A Károli Gáspár Református Egye-
tem Kecskeméti Pedagógiai Ka-
rán szereztem óvodapedagógus 
diplomát. 
A táborfalvi Napraforgó Óvodá-
ban kezdtem meg a pályafutáso-
mat, és a későbbiekben is majd 
ott szeretnék dolgozni. A gye-
rekek mind-mind különlegesek, 
egyediek és megismételhetetlen 
csodák. Célom, hogy a jövő nem-

zedékei kíváncsian, bátran és boldogan kezdjék meg 
tárogatni szárnyaikat.
KISS ADRIÁN

Az ELTE Bölcsészettudományi Ka-
rán szereztem a diplomámat új-
latin nyelvek és kultúrák, spanyol 
alapszakon. Ezen felül hispanisztika 
specializáción voltam, azaz még 
részletesebben tanultam a hispán 
irodalomról, nyelvészetről, kultúrá-
ról és politikáról. Emellett lehető-
ségem volt katalánul is tanulni. 
Nemrég nyertem felvételt az ELTE 
BTK fordító és tolmács mesterkép-

zésére, spanyol-angol nyelvpárral. A jövőben szeret-
nék a tolmácsolás berkeiben elhelyezkedni, voltam 
már párszor nagykövetségeken, de érdekel az Uniós 
szinkrontolmácsolás is. Valamint jövő nyáron tervezek 
felköltözni Budapestre a szakmai gyakorlatom miatt.

LUCZI BENCE
A Pécsi Tudományegyetemen álta-
lános orvos szakon szereztem dip-
lomát.
Célom a neurológiai szakképzés el-
végzése.

TAKÁCS PETRA
A Szegedi Tudományegyetemen 
szereztem diplomát nemzetközi 
tanulmányok szakon, így a nemzet-
közi kapcsolatok szakértője lettem. 
Jelenleg folytatom tanulmányai-
mat a képzés mesterszakán, ami 
szintúgy a nemzetközi tanulmá-
nyok lesz.

BORSI MÁRIA

Gratulálunk friss 
diplomásainknak

A fiatalok kezében a jövőnk
Mindig örömmel és büszkeséggel tölt el, amikor érte-
sülünk róla, hogy tehetséges gyerekeink szorgalmának 
jutalma egy diploma megszerzése. Jó látni, hogy több 
területen képzik magukat, és nem állnak meg az első 
diplománál, hanem a munka mellett folyamatos képzés-
sel fejlesztik magukat. Mindenkinek gratulálok, a jövőre 
nézve pedig sikereket, kitartást és jó egészséget kívánok!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Sok szeretettel gratulálok a Honvédség és Társadalom Baráti Kör  
Táborfalvi Szervezetének, megalakulásuk 20.évfordulója alkalmából!
Az egyesület elnökének, Bernát Istvánné Ibolyának, pedig to-
vábbi eredményes munkát és ehhez a munkához kitartást és jó 
egészséget kívánok!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester
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Utánpótlás szezon 2023/24
U7-U9, U11, U13, U15 lány, U15 fiú
Elődleges cél, hogy minden korosztályunknál a jó kö-
zösség még tovább fejlődjön, programok, csapatépí-
tők, játékok során.
U7-U9
A legkisebbeknél továbbra is a létszám emelése és a 
labdarúgás megszerettetése lesz a célunk. Mérkőzé-
sek szervezése, hogy kipróbálhassák magukat a legki-
sebbek is versenyhelyzetben.
U11
Ebben a korosztályban a legtöbben tudnak az U13-
as bajnokságban is játszani, így a következő időszak 
feladata lesz, hogy sikeresen be tudjanak illeszked-
ni a csapatba. Mellette pedig U11-es tornákon való 
részvétel.
U13
Az U13-as csapatunk a 2023/24-es szezon küzdelme-
it nehéz csoportban kezdi meg. Ebben a szezonban is 
három korosztályból tudunk kiállítani egy csapatot, vi-
szont annyi előnyünk lesz idén, hogy sokan már tavaly 
is a csapatunk tagjai voltak. Jó erőpróba lesz a srácok-
nak az előző sikeresebb szezon után.

U15 leány
Az előző 2022/23-as szezon U14-es lány csapatunk idén 
már az U15-ös bajnokságban folytatja. A 2023/24-es 
bajnokságban új kihívás vár a lányokra, mert a kispálya 
után most keresztpályára fogunk játszani, 5X2-es kapuk-
ra. Új lesz a nagyobb pálya és a kapuméret. Lesz előnye 
és hátránya is, igyekszünk kihozni a legjobbat belőle.
U15 fiú
Az előző szezon U13-as csapatából „kiöregedő” játé-
kosok miatt indítottuk, hogy tudjanak tovább játszani, 
cél hogy szokják a nagypályás játékot és egymást. Ki-
sebbekkel kiegészül a csapat. Nem mi leszünk az esé-
lyesek, de megteszünk mindent a sikerért és tudunk 
játékelemeket is gyakorolni  éles helyzetben.
Hajrá Falva!

JÁNOSI ZOLTÁN
utánpótlásedző 

Fotók:
U7 - U9-es csapat, U13-as csapat, U15-ös leány csapat

Jánosi Zoltán
U11-es csapat
Sponga Tamás

 ⚽ ⚽ TÁBORFALVA KSE

U13-as csapat

U7 - U9-es csapat

U15-ös leány csapat

U11-es csapat



8

TÁBORFALVAI MOZAIK ● 2023 szeptember

A magyar fotográfia napja alkalmá-
ból az egyik táborfalvi fotográfus-
sal, Sponga Tamással beszélgetünk.
- Több évtizede találkozom fo-
tóiddal, legelőször talán a Tá-
borfalvi Mozaik c. helyi   újság 
oldalain láttam őket. A MOZAIK 
alapító felelős szerkesztőjeként 
az 1993-tól 1999-ig megjelent 77 

lapszám fotóit nagyrészt Te készí-
tetted. Mikor kezdtél fényképezéssel foglalkozni? Miért 
éppen a fotózást választottad?
 - Még általános iskolás koromban került a kezembe Apu-
kám Fed, majd később Zorkij fényképezőgépe. Ezekkel 
kezdtem el próbálgatni a fényképezést. Ahogy lenni szo-
kott, először a házunkat, a kertet, a kutyát, fákat, virágokat 
fényképeztem. Első próbálkozások voltak. Semmi tapasz-
talatom nem volt olyan dolgokról, mint a film érzékenysé-
ge, fénymérés, mélységélesség, záridő, blende… Néhány 
dolgot elmagyarázott Apu, de így is nehezen tudtam az 
említett technikai dolgok közötti összefüggéseket értel-
mezni. Ennek meg is lett az eredménye: az előhívatott, 
papírra nagyíttatott képek között voltak életlenek, söté-
tek, világosak – arról nem is beszélve, hogy egyetlen jó 
kompozícióval készült fotó nem volt köztük. De, ez érthe-
tő is, mivel semmi előképzettségem nem volt. Aztán egy 
nevezetes napra kaptam egy Smena SL fényképezőgépet, 
azzal próbálkoztam tovább. Az általános iskolában volt 
fotószakkör - későbbi kollégám, Ale László tartotta, ahol 
fényképeztünk és az iskolában lévő laborban előhívtuk a 
filmeket, aztán papírra nagyítottunk. Itt már – néhány do-
logban - kezdtem érteni az összefüggéseket.
Huszonéves koromban, amikor már saját keresetem volt, 
elindult a lavina… Filmes, majd digitális. Minolta – Koni-
caMinolta – Sony. Ezek – egy része kompatibilis visszafelé 
egymással. Szerencsére, mostani vázaim, szinte minden 
gyártó objektívjeivel működnek.

Télelő 2 (2006)
- Úgy tudom, hogy mesterednek Tóth István (1923-2016) 
fotóművészt tekinted, aki éppen 100 éve, 1923. július 26-
án született Nyáregyházán. Milyen útmutatást kaptál tőle?
- Igen, Tőle nagyon sokat tanultam. Pedig amikor megis-
mertem, addigra már sok képet készítettem, elvégeztem 
tanfolyamot, rendszeresen olvastam fotós könyveket, újsá-
gokat. Az 1980-as évek végén ismerkedtünk össze, utána 
rendszeresen találkoztunk, vittem hozzá fotókat, amiket 
végignézett és mindről elmondta, hogy mitől rossz vagy 

„talán használható”, hogyan lehetne jobban csinálni: „Ta-
máskám, ez a kivágás nem jó, itt kellene megvágni, de jobb 
lenne, ha lépnél jobbra hármat és onnan újra elkészítenéd…”. 
„Tudod, az nem fényképezés, ha az utcasarkon megállsz, 
elkezdesz forogni körbe-körbe, 24-szer vagy 36-szor meg-
nyomod az exponálógombot és már fotóművésznek érzed 
magad. A képet meg kell komponálni. Spontán kattogta-
tásból nincs jó kép. Talán, ezerből egy.” Ilyeneket és ehhez 
hasonlókat mondott, amikor nézegette a fotóimat.

Reggel (2014)
- Milyen szempontok, témák szerint készítesz fotókat?
- A munkahelyem miatt, mostanában több a „kötelező” 
jellegű fényképezés: rendezvények, építkezések, intézmé-
nyek, épületek, kiállítás megnyitók, ünnepségek… Keve-
sebb az „alkotó” fotografálás, amit sajnálok, mert az sokkal 
közelebb áll hozzám, mint a dokumentumfotózás. Nincs ki-
alakult kategória, többféle irányzatot szeretek, amibe bele-
férnek az élet-, tájképek, szociofotók. A portrét nem szere-
tem, bár próbáltam ellesni dolgokat Zsókától. Ő Örkényben 
volt sokáig „A fényképész”.
- A munkahelyi fényképezés mellett hol tudod alkalmazni 
fotós szaktudásodat? Milyen bemutatkozási lehetőségeid 
vannak? Sztana Károly képzőművészeti kiállításainak meg-
hívóira a fotókat a műalkotásokról Te szoktad készíteni…
- Részt vettem néhány - főként csoportos - kiállításon, több 
pályázatra küldtem képeket, ahol elértem néhányszor he-
lyezéseket. Tagja vagyok fotólistáknak, baráti köröknek. Van 
egy fotóblogom (ahova néha beszúrok 1-2 kedvenc recep-
tet is…).
Karesz kiállításaihoz a meghívókra és a plakátokra szoktam 
képeket készíteni.
- 2009-ben, Táborfalva önálló községgé válásának 60. év-
fordulója tiszteletére, a Táborfalvi hetek programsorozat 
keretében került megrendezésre fotókiállításod ”Tábor-
falvi hangulatok” címmel. A kiállítás képeit könyvtárunk 
látogatói nap mint nap láthatják, hiszen azok könyvtárunk 
díszei, helytörténeti gyűjteményünket gazdagítják. A Te-
lepülési Értéktár Bizottság tagjaként és fotósként milyen 
lehetőségeket látsz arra, hogy minél többen felfedezzék 
és megbecsüljék Táborfalva értékeit?
- Ahogy Pista bácsi (Tóth István, az Évszázad Kiváló Fotómű-
vésze) mondta: „Látni kell…, aztán megtervezni, amit látni 
kell, a világítást, akár vázlatot rajzolni, aztán lehet a képet 
elkészíteni.” Természetesen, ezek főleg az előre megterve-
zett, megkomponált képekre (pl. portrék) igazak.
De, Táborfalván, az egykori Örkénytáborban és Telepen, 
illetve a környéken nagyon sok látnivaló van. Ezeket kell 
megkeresni, felfedezni. Amikor van időm, el szoktam 

BESZÉLGETÉS
SPONGA TAMÁSSAL

(Fotó: Faragó Henriett)
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indulni és keresgélek, például régi útszéli kereszteket, ro-
mos, elhagyott egykori intézményeket (pl. iskolákat), vala-
miről vagy valakiről nevezetes épületeket, tanyákat… vagy 
csak az egykori helyüket.
- Több évtizeden át tanítottál a táborfalvi általános isko-
lában matematikát, technikát és informatikát. Az első 
informatikatanár voltál iskolánkban, úgy tudom, az első 
számítógép megjelenése is a Te nevedhez fűződik…
- Még az 1980-as évek végén - Görögországból - a há-
tizsákban lévő farmernadrág szárában - behozott Sinclair 
Spectrum (COCOM-listás volt) számítógéppel szakkört in-
dítottam. Hatalmas volt az érdeklődés, pedig egy gép, egy 
fekete-fehér TV-vel volt összekötve. A gyerekek, egymást 
kivárva ültek a gép elé. Tanítottam nekik a BASIC programo-
zási nyelv alapjait – természetesen, a szakkör második felét 
kitevő játék volt, amit legjobban vártak…
Aztán elkezdték az iskolákat számítógéppel ellátni, pályáz-
tunk, nyertünk. Ezek mind házi számítógép kategóriába 
tartoztak (Commodore 64, Videoton TV-Computer, Primo, 
HT-1080Z…).
Az első „igazi” személyi számítógép egy IBM PC XT volt. 
Tóth Rozália (1946 – 2015) festőművésznek rendeztünk egy 
kiállítást az általános iskolában, ahol az eladott képek árát 
felajánlotta egy komplett számítógép vásárlására.
- A digitális fényképezés megjelenéséről mi a vélemé-
nyed?
- Ma már mindenki ezt használja. Van néhány ismerősöm, aki 
még filmet (sőt, üveglemezt) használ, de csak hobbiból. Min-
denkinek van digitális gépe. Más kérdés, hogy ezzel elöntött 
mindent a sok vacak kép, mindenféle utómunka nélküliek. 
Igazándiból, a legtöbb embernek nincs is igénye a minőségre.
Nagyon ritkán veszem már elő a gyűjteményemből valame-
lyik filmes gépet – csupán nosztalgiából. Minden felgyor-
sult, a digitális géppel készített kép perceken/órákon belül 
válogatható, feldolgozható. Mára a minőség is olyan, hogy 
a jobb vázak, jó objektívekkel készített képek többméteres 
nagyságig nagyíthatók. Ha belegondolunk, a 4-5 mm-es, 
műanyag lencsés, mobiltelefonnal készített képek közül – 
szerintem – senki nem akarta - még mondjuk, 2x3 méteres 
nagyságra – kinagyíttatni a macskájáról vagy a születésnapi  

tortáról készült fotót és ekkorában nézegetni. Azért is, 
mert ezeknek a képeknek a 99,99%-a valamelyik közösségi 
médiára kerül fel – mindenféle utómunka nélkül -, ahol az 
említett felületek még le is butítják a képek felbontását, mi-
nőségét… Azt gondolom, aki minőséget szeretne, az meg is 
tesz érte mindent. Viszont, az igénytelenség nagy úr...

Mementó 2 (2009. körüli)
- 2013 óta készítjük együtt a táborfalvi könyvtár honlapját, 
ahol nemcsak a tartalom a fontos, hanem szükséges fotós 
és informatikus szaktudás is a tartalmak közvetítéséhez, 
színvonalas megjelenésükhöz. Mit gondolsz az informati-
ka és a fotózás kapcsolatáról? Milyen jövőt látsz a fény-
képezés számára, amikor akár mobiltelefonnal is bárki 
készíthet kiváló minőségű fotókat?
- Előzőleg, erre – részben - válaszoltam. A könyvtár honlap-
ján, az elmúlt 10 évben is megnövekedtek a képek méretei. 
2013-ban elég volt – az akkori monitorok felbontása miatt 
– mondjuk, kb. 600x800-as képpont, tíz évvel később feltöl-
tött képek hosszabb oldala már legalább 1600 képpontos.
- Milyen terveid vannak a fotózást illetően?
- :-) Jó lenne többet fényképezni úgy, ahogy igazán szere-
tek! Nem szeretném „művészinek” nevezni, de abba az 
irányba haladni. A könyvtárunk honlapjára és más web-
oldalakra felkerülő képeknél is szeretek jó minőséget és 
igényességet produkálni.  Ezért van az, hogy például egy 
sima kiállítás megnyitó 30-40-50 képével képes vagyok fél 

Egyedül 2 (2007)Teljes napfogyatkozás (1999 film) Mementó (2004)
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éjszakát dolgozni, hogy kinézzenek valahogy. Ugyanis, 
egy több százezer Ft-os objektív is torzít, előfordulnak 
a képeken torz arcok vagy nem odavaló dolgok, amiket 
javítani kell.
A közeljövőbeni tervemben van, hogy az 1980-as évektől a 
napjainkig készült negatívokat digitalizálom. Ez kb. 3-4 ezer 
24 és 36-os film…, melyeken rengeteg iskolás kép is van.
Nem titok, kedvencem a fekete-fehér. Ez is Tóth Istvánról 
ragadt rám – a színes képeken elveszik a lényeg a sok-sok 
szín miatt. A fekete-fehéren ki lehet emelni a lényeges ré-
szeket – egy arcot, egy kezet vagy bármilyen lényeges részt, 
ami odavonzza a tekintetet.
- Azt kívánom, hogy legyen elég időd, lehetőséged a minő-
ségi fotózáshoz! Köszönöm szépen a beszélgetést!
- Én is köszönöm.

BORSI MÁRIA

Kora tél (2008)

Augusztus 29. A magyar fotográfia napja
„ …megannyi magyar származású újító járult hozzá a 
fotózás fejlődéséhez. Az objektívtől a tükörreflexig, 
a hologramtól a polaroid technikáig számos fejlesz-
tés és találmány köthető magyar tudósokhoz - őket 

is ünnepeljük augusztus 29-én, a magyar fotográfia napján. 
Éppen csak egy éve mutatta be találmányát, a dagerrotípiás 
eszközt a világnak Louis Daguerre, amikor Magyarországon is 
elkészült az első fotó: 1840 nyarán a minden technikai újdon-
ságot érdeklődéssel fogadó matematikus, Vállas Antal a Ma-
gyar Tudós Társaság 11. nagygyűlésének keretében a Dunát és 
a Királyi Várat vette fel egy megvilágítás előtt fényérzékennyé 
tett, ezüstözött rézlemezre. Ennek az eseménynek a dátuma, 
augusztus 29. lett a magyar fotózás napja.”
(https://ng.24.hu/programok/2022/08/29/a-magyar-fotografia-napja/)

MEGHÍVÓMEGHÍVÓ
Táborfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete

2023. szeptember 12-én, kedden 17.00 órakor

közmeghallgatást tart a Polgármesteri Hivatal dísztermében.

Tisztelettel várunk mindenkit!

A közmeghallgatásra meghívót kap a Csurgay Franciska Általános Iskola intézményvezetője és intézmény-
vezető helyettese,

a Napraforgó Óvoda és Cseperedő Bölcsőde vezetője,
az Örkényi Rendőrőrs parancsnoka és körzeti megbízottunk,

az 1-es és 2-es számú háziorvosi körzet háziorvosai.

A közmeghallgatáson feltehetik közérdekű kérdéseiket, elmondhatják véleményüket,
megtehetik javaslataikat a képviselő-testületnek, illetve a meghívottaknak.

Kérjük, hogy az egyenes és nyílt kommunikáció érdekében
a lakosság részéről minél többen vegyenek részt!

Táborfalva Nagyközség Képviselő-testülete

S p o n g a Ta m á s F o t ó b l o g :  h t t p s : //s - t -x . b l o g s p o t . c o m /
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Augusztus 14-től augusztus 18-ig kézműves gyermektá-
bort tartottunk a Jókai Mór Közösségi Színtérben. A gyer-
mekek az öt napban színes programokon vehettek részt. 
Hétfőn, a tábor első napján a táborozók még bátor-
talanul foglalták el a közösségi színteret, de ahogyan 
telt-múlt az idő, az épületet megtöltötte a gyerme-
kek mosolya, hangja. Az első napon megtanulták 
használni a kézműves eszközöket és ezután jöhetett 
a foglalkozás. A második napon már barátságok is 
születtek. A táborozók a délelőtt folyamán batikol-
tak és nagyon várták a délutánt, hiszen tudták, hogy 
N. Sebestyén Katalin festőművész érkezik hozzájuk. 
Eljött a délután, Katalin meg is érkezett és bemutat-
ta az ő művészetét, megmutatta és elmondta, hogy 
ő milyen technikákat használ és még a csillagászat 
rejtelmeibe is betekintést engedett. A táborozó gyer-
mekek csodálkozva figyelték és nagyon sok kérdést 
tettek fel a művésznőnek, amire választ is kaptak. 

A harmadik nap eljött a várva várt reggel, a kecske-
méti vadasparkba mentünk. A vadasparkban min-
denki nagyon jól érezte magát és a meleg időjárás 
ellenére sem fogyott el a gyermekek lelkesedése. 
Minden állatot megnéztünk és megetettünk, a nap 
végén pedig a gyerekek birtokba vehették az ugráló-
várakat, ahol nagyon elfáradtak. A negyedik napon 
délelőtt kézműves foglalkozás volt, ahol karkötőt 
fűztek, baseball sapkát készítettek, ebéd után pedig 
kilátogattunk a horgásztóra, piknikeztünk és játszot-
tunk. Az ötödik nap is nagy izgalommal telt, hiszen 
várták a gyermekek, hogy az íjászok megérkezzenek 
hozzájuk. A várakozás ideje alatt a gyermekek kéz-
műveskedtek, rajzoltak, táncoltak. Az íjász bemuta-
tót is nagyon élveztek és nagyon ügyesek voltak.
Köszönjük Pallagáné Pekár Hajnalkának odaadó mun-
káját! Köszönjük Éva kolléganőm munkáját, segítségét!
A Vadasparkba való eljutáshoz a buszt Rich-
lik István ingyen biztosította, Papp Feri bácsi 
pedig ajándékban vezetett! Köszönjük!
Köszönjük a szülőknek, nagyszülőknek, a támogatók-
nak, Táborfalva Nagyközség Önkormányzatának, hogy 
hozzájárultak és támogatták a gyermekek táborozását.

NAGY BENCE
Fotók: Nagy Bence

Kézműves gyermektábor
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Nagy meglepetés és igazi kuriózum számomra, hogy itt, 
Táborfalván, a Felső-Homokhátságon két sikeres evezős 
sportember él közöttünk, Szentpáli Gergő és Szentpáli 
Balázs. Köszönöm, hogy fogadtak otthonukban!
- Az evezéshez mindenekelőtt víz kell, hogy történt, 
hogy éppen ezt a sportágat választottátok, hiszen itt a 
környezetünkben nincsenek meg az ehhez szükséges 
adottságok…
- Gergő: Én kerültem először kapcsolatba az evezéssel 
egy osztálytársam által az általános iskolában. Pester-
zsébeten, a Kis-Duna-ágon eveztünk. Budapesten, a XX. 
kerületben jártunk általános iskolába, mivel szüleinknek 
ott volt nyomdájuk és így egyszerűbb volt a mindenna-
pi élet. 2011 novemberében, 11 évesen kezdtem, Bazsi 
2012 nyarán, 9 évesen. Addigra már az evezéshez szük-
séges úszás jól ment. Nagyon sokáig nem is eveztünk 
együtt, majd 2020-tól a kormányos nélküli kettes ha-
jóegység (peror) lett a főszámunk. Előtte több emberrel 
is próbálgattuk a perort, de senkivel sem volt olyan ered-
ményes, mint kettőnknek együtt.

- A tanulást és az edzést hogy tudjátok összehangolni?
- Bazsi: A szüleink nagyon sokat segítettek alsó tagozat-
ban, később már önállóan is könnyen tanultunk. Ugyan-
abba a középiskolába jártunk, a Petrik Lajos Két Tanítá-
si Nyelvű Vegyipari, Környezetvédelmi és Informatikai 
Szakgimnáziumba, mint vegyész tanulók. Felvételt nyer-
tünk az ELTE TTK kémia alapszakra. Idén kezdem el az 
első évet.
- Gergő: Idén fogom befejezni az alapszakot. Az egyete-
men már több mint egy éve egy kutatócsoport tagja va-
gyok. A kutatócsoport neve BioNMR, ez röviden szerves 
anyagok magrezonancián alapuló spektroszkópiás vizs-
gálatát jelenti. A szakdolgozatomat is ebben a témában 
írom, pontosabban a peptidek szerkezeti hajlamainak 
változását vizsgálom mutáció hatására. Az alapképzés 
befejezése után szeretném folytatni a tanulmányaimat 
mester szakon és specializációt szerezni gyógyszerkuta-
tásból és analitikából.
Bazsi: Az edzés összehangolása a tanulással mindig nagy 
odafigyelést igényel, főleg az időbeosztás szempontjá-
ból. Az igazi kihívást az edzőtáborok jelentették, mert 
a napi két edzés mellett a tanulásra is kellett félretenni 

energiát. Gergő: Például külföldi edzőtáborok alatt Bazsi 
dolgozatokat írt online, én pedig online tettem le a vizs-
gáimat. Ehhez természetesen kellett a tanárok támoga-
tása és rugalmassága és a jó tanulmányi eredmény. A la-
boratóriumi gyakorlatokat tömbösítve tudtuk teljesíteni 
az edzőtáborok előtt vagy után.
- Milyen edzésterv szerint dolgoztok? Télen hol tudtok 
edzeni?
- Gergő: A Ferencvárosi Evezős Club tagjai vagyunk, 
amely a XX. kerületben, ugyanúgy a Kis-Duna partján 
található. Edzőink Saáryné Pető Tímea, Kő Mercedes és 
Danó Károly, aki egy éve csatlakozott a felkészülésünk-
höz. Ők írják az edzéstervet és tartják meg az edzéseket. 
Az elmúlt években - az enyhébb teleknek köszönhetően 
-, sokáig tudtunk evezni. A téli hónapokban ergométe-
rezünk (statikus beltéri evezőpadot használunk), úszunk, 
futunk, súlyzózunk. Télen eljárunk sífutni, nyáron ország-
úti kerékpározni kiegészítésként az evezés mellett. Az 
evezés, a sífutás után a második legtöbb izomcsoportot 
megmozgató sportág.
- Milyen eredményeket értetek el?
Gergő: 2021-ben harmadikak lettünk az Országos Baj-
nokságon felnőtt kormányos nélküli kettesben és felnőtt 
kormányos kettesben. Ezekkel az eredményekkel hívtuk 
fel magunkra a szövetségi kapitány figyelmét. Nyáron ki-
harcoltuk az indulás jogát az U23 Európa-Bajnokságra, 
ahol a 7. helyen értünk a célba. 2021 őszén beválogattak 
minket a 2024-es párizsi olimpiai felkészülési keretbe, 
amiből sajnos, 2022 tavaszán létszámcsökkentés miatt 
kikerültek az olyan fiatalok, mint például mi. 2022-ben 
ismét elindulhattunk az U23 Európa Bajnokságon, de 
ezúttal nem perorban, hanem négyesben, két szegedi 
fiúval, Szabó Gáborral és Király Miklóssal. A negyedik he-
lyen végeztünk. Itthon az Országos Bajnokságon megint 
a harmadik helyet szereztük meg perorban. Ebben az év-
ben nagyobb egységben is el tudtunk indulni egyesületi 
szinten és felnőtt négypárban is bronzérmet szereztünk.    
Idén sokkal több nehézséggel és akadállyal kellett szem-
benéznünk. A tavaszi válogató versenyen már másodi-
kak tudtunk lenni az itthoni mezőnyben, de sajnos, én 
már nem tartoztam az U23 korosztályba. Elindulhattam 
volna idén Egyetemi Világbajnokságon és Európa-Baj-
nokságon Bazsi nélkül egy másik csapatban, és Bazsi is 
elindulhatott volna U23 Világ- és Európa-Bajnokságon, 
de mi nem vállaltuk. Sokan a mai napig nem értik, hogy 
miért teszünk/tettünk így, de mi nem szerettük volna 
a 2020 őszén elkezdett közös munkánkat külön-külön 
folytatni. Idén első éves felnőtt vagyok, Bazsi még U23. 

Merjünk nagyot álmodni!
Szentpáli Gergő és Szentpáli Balázs
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Elindulhattunk az első felnőtt nemzetközi versenyün-
kön, a 2. Világkupán Vareseben. Megtapasztalhattuk, 
milyen is az a nemzetközi mezőny, amiben ki szeretnénk 
harcolni a jövőben egy olimpiai kvótát. Tudni kell, hogy 
a kvalifikációs Világbajnokságon az első 11 csapat sze-
rez kvalifikációt a rákövetkező Olimpiára. Mi egy ehhez 
hasonló mezőnyben 15. helyen végeztünk az első ilyen 
versenyünkön, a Világkupán. Így talán reálisnak mond-
ható, hogy van esélyünk a 2028-as Olimpiára kijutni. Az 
idei Országos Bajnokság egyike volt a legjobban sikerült 
hazai versenyeinknek. Perorban sajnos, a rossz időjárási 
viszonyok miatt nem tudtuk megtartani az év eleji má-
sodik helyünket és megint csak bronzérmet szereztünk. 
Négyesben másodikak lettünk (a csapat további tagjai: 
Szász Gergely, Szász Benjamin), négypárban országos 
bajnokok lettünk (a csapat további tagjai: Szász Gergely, 
Danó Dániel) és nyolcasban negyedikek lettünk (a csapat 
további tagjai: Szász Gergely, Szász Benjamin, Kiss Bence, 
Takács Attila, Fehér Norbert és Rankó Ádám). A klubunk-
nak így mi szereztük a legtöbb pontot a versenyen.

- Miért szeretitek az evezést?
- Bazsi: Változatos környezetben sportolhatunk, szép tá-
jakat láthatunk, idén például Vareseben a svájci Alpokat 
láthattuk a tóról. A mindennapokban rendkívül jó stresz-
szoldó.
- Gergő: Mindig jól éreztem magam vízközelben, az eve-
zés segít a kikapcsolódásban, kizökkent a mindennapok-
ból.
- Bazsi: Külön élmény, hogy együtt evezünk most már há-
rom éve, ez különleges összhangot jelent kettőnk között, 
ami mára természetessé vált, és így szerintem jobban is 
teljesítünk, mint külön.
- Honnan kaptok támogatást a sportoláshoz?
- Gergő: Hosszú ideig csak a szüleinkre számíthattunk, az 
utóbbi egy évben edzőnk, Kő Mercedes és férje, Kő Ró-
bert, klubunk egyik elnökségi tagja karolt fel minket. Ők 
bérlik nekünk a hajót, orvosi hátteret biztosítanak, ese-
tenként állják a nemzetközi versenyek teljes költségét.
- Ehhez a szép teljesítményhez biztosan nagy segítség 
a családi háttér. Úgy tudom, hogy húgotok, Kitti Panna 
is evez…
- Bazsi: Szüleink minden hazai versenyünkön részt vesz-
nek, ha megtehetik, külföldi versenyekre is elkísérnek 
bennünket. Húgunk is követett minket ezen a pályán, ő 
is 9 évesen kezdte, lényegében a versenypályákon nőtt 
fel. Mostanra harmadik éve versenyez. Az elmúlt évben 
harmadik helyezést ért el korosztályában országos baj-
nokságon, egypárban.

- A szép eredmények mellett bennem mindig nagy tiszte-
letet ébreszt a sportolók személyisége, hiszen ilyen telje-
sítményhez nemcsak fizikai erőnlétre van szükség, hanem 
mentális állóképességre is. Azt gondolom, hogy ez az élet 
más területein is segít a nehézségek leküzdésében.
- Gergő: Az évek során a versenysportban sok nehézség-
gel kellett megküzdeni, fizikailag és lelkileg is. Nem volt 
könnyű mindig talpra állni és folytatni, de megerősített, 
életrevalóbbá tett, tartásra, önfegyelemre, szorgalomra, 
kitartásra nevelt bennünket.
- Ilyen sok elfoglaltság mellett jut-e idő a magánéletre?
- Bazsi: Szórakozóhelyekre, bulikba nem járhatunk, mert 
a sportolás fegyelmezett életvitelt kíván. Alkalmanként, 
amikor éppen pihenő időszakunk van, barátainkkal, akik 
nagyrészt evezős társaink, megengedhetünk magunk-
nak egy-két lazább napot. Az evezés által ismertük meg 
mindketten a barátnőnket.
- Milyen terveitek vannak?
- Gergő: Most szeptemberben az Egyetemi Országos Baj-
nokságon indulunk több számban is. A jövő évben szeret-
nénk elindulni a hazai rendezésű Felnőtt Európa Bajnoksá-
gon, valamint az Egyetemi Világ- és Európa Bajnokságon. 
Távlati célunk a 2028-as Olimpián való részvétel.
- Mit jelent számotokra Táborfalva?
- Gergő: Kiskorunk óta itt nevelkedtünk, szerintem sokkal 
jobb, hogy természetes környezetben nőttünk fel. Szüle-
ink előnyösebbnek találták a vidéki tiszta levegőt, nyu-
galmat, csendet. A fárasztó mindennapok után szívesen 
jövünk haza mindig pihenni, kikapcsolódni. Nagyon jókat 
tudunk itt kerékpározni, futni, ha éppen az az edzésünk.
- Köszönöm szépen a beszélgetést! Kívánom, hogy ál-
maitok váljanak valóra!

BORSI MÁRIA
Képjegyzék:
1. kép: Fotós: Czucz Bálint
2023 Olaszország Varese 2. Felnőtt Világkupa kormányos nélküli 
kettesben
2. kép: Fotós: Szlovák Bence
2023 Országos Bajnokság Szeged kormányos nélküli kettesben 3. hely
3. kép: Fotós: Szlovák Bence
2023 Országos Bajnokság Szeged négypárban aranyérem az 
egység másik két tagja Danó Dániel és Szász Gergely

Gratulálok!
A Szentpáli családot még az óvodában ismertem meg, 
amikor Gergő a Ficánka csoportba járt Tonka nénihez és 
hozzám. Azután valahogy szem elől tévesztettem őket. 
Most pedig, amikor véletlenszerűen találkoztam Viktóri-
ával, az édesanyjukkal, akkor nagy büszkeséggel hallgat-
tam, hogy Gergőnek és Balázsnak micsoda sikerei vannak, 
mind a sport, mind a tanulás terén. Igen, nagyon büszke 
voltam, hogy egy ilyen, Táborfalva környezeti adottsága-
itól nagyon messze álló sportágban mennyire sikeresek, 
közben pedig mélyen szégyelltem magam, hogy nem tud-
tam róla. Ezt követően elolvastam az interjút, amit Ma-
rika a fiúkkal készített. Nagyon kevés manapság az olyan 
fiatal, akiben ekkora alázat van a sport és a tanulás iránt. 
Az interjúból kitűnik, hogy mennyire tisztelik a család in-
tézményét, mennyire fontos nekik a család szeretete és a 
családi kötelék. 
További sikereket kívánok Gergőnek és Balázsnak!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester
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Bruttó 200.000 Ft. belépési bónusz! Komissiózókat és tar-
goncavezetőket keresünk Gyálra. Ingyenes targoncaveze-
tői képzés. (3 műszak 8 óra) Jogosítvány megszerzése után 
béremelés. Ingyenes céges buszok:  Albertirsa, Alsóné-
medi, Budapest, Bugyi, Cegléd, Ceglédbercel, Cibakháza, 
Dabas, Dánszentmiklós, Gomba, Gyál, Gyömrő, Hernád, 
Káva, Maglód, Martfű, Monor, Monorierdő, Nyáregyháza, 
Ócsa, Örkény, Pánd, Pilis, Rákócziújfalu, Sülysáp, Táborfal-
va, Újlengyel, Üllő, Vecsés, Taksony, Dunaújváros, Iváncsa, 
Inárcs, Ercsi,  Szolnok, Tiszaföldvár!      Érd: 06-70-779-4447

Táborfalvai Család- és Gyermekjóléti Szolgálat
2381 Táborfalva, Iskola u. 10.

Horváth Béla családgondozó
Tel.: 0620/528-2532 E-mail: gyermekjolet@taborfalva.hu https//www.facebook.com/taborfalva.kozseg

Látogasson el Táborfalva 
Nagyközség hivatalos 
Facebook oldalára:

Könyvtári hírek
SZEPTEMBER HAVI NYITVATARTÁS

Kedves Olvasók!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy 2023. szeptember 1-jétől az aláb-
biak szerint alakul a könyvtár nyitvatartása:
 hétfő  14.00-18.00 óra
 szerda  14.00-18.00 óra
 csütörtök  14.00-18.00 óra
 péntek  10.00-14.00 óra
Tanítási időben az általános iskola működési rendjéhez alkal-
mazkodva:
14.00 és 16.00 között az iskola tanulói, pedagógusai, dol-
gozói látogathatják a könyvtárat; bejárat a csarnok felől;
16.00 és 18.00 között a nagyközség lakói, felnőtt olva-
sók számára nyílik lehetőség; bejárat az Árpád utca felől.
Szíves figyelmükbe ajánljuk, miszerint a könyvtár 2023. szep-
tember 8-a és 15-e  között  – szabadság miatt – zárva lesz!
Nyitás 2023. szeptember 18-án, hétfőn.
Megértésüket köszönjük!
Minden olvasni vágyót szeretettel várunk!
Nagyközségi és Iskolai Könyvtár, Táborfalva, Iskola u. 7.
Tel.: +36 29 382-952
e-mail: konyvtar@taborfalva.hu
Honlap: https://www.taborfalva-konyvtar.hu
Online katalógus: http://0912.netlib.hu/katalogus/

LŐRINCZI GABRIELLA
helyettes könyvtáros

Táborfalva Nagyközség Önkormányzatának lapja, 
a Táborfalvi Mozaik 2020. januártól ingyenes, va-
lamennyi táborfalvi lakóingatlan számára kézbe-
sítik, a Nagyközségi és Iskolai Könyvtár honlapján 
a szélesebb olvasóközönség számára is elérhető.
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Sírkövek, síremlékek tisztítása
Gépi vizes mosás, tisztítás környezetkímélő vegyszer-
mentes technológiával! Régi síremlékei újra visszanyer-
hetik eredeti állapotukat, szeretteik emlékeinek méltó 
megőrzéséhez!
Gyorsan, hatékonyan, kíméletesen eltávolítjuk az évek 
alatt lerakódott port, koszt, mohát, penészféléket
Sírkő, műkő, beton, márvány, járdalap, viacolor, kerítés 
lábazat és minden betonfelület gépi tisztítása!

Általános mérettől eltérő síremlék, kripták
esetén az ár egyeztetése szükséges!

▪1-es síremlék 18.000 Ft
▪2-es síremlék 28.000 Ft

Hívjon bizalommal: Zám Zalán 0620 516 6390

Tisztítás nélkül Tisztított

Kedves Táborfalvi Lakosok, kedves Hívek!
Táborfalván a Magyarok Nagyasszonya Római Kato-
likus templomban.
a templombúcsú 2023. október 08-án, vasárnap 
délelőtt 11 órakor lesz, melyre nagy szeretettel hí-
vunk és várunk minden lelkileg feltöltődni vágyót.
A szentmisét egy meghívott atya celebrálja.
Az ünnep alkalmából felhangzik a mise keretében a Ká-
joni-mise vendég előadóművészek tolmácsolásában.
A szentmisét befejező áldás után a megjelenteket 
egy agapéra, szeretetvendégségre várjuk.

MÉSZÁROS CSABA
plébániai kormányzó
Fotó: Sponga Tamás




